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K A M  V Y R A Z I T  N A  T E P L I C K U

MUZIKÁLOVÉ LÉTO NA ZÁMKU
24. 8., 2000  Muzikál naruby

DIVADLO NA ZÁMKU
30. 8., 1000 O pejskovi a kočičce
30. 8., 1600 Irena Budweiserová  
  a Jakub Racek
30. 8., 2000  Úča musí pryč 
31. 8., 1000  Ať žijí strašidla
31. 8., 1600  Vladimír Javorský: Ještě je
31. 8., 2000  Postradatelní
1. 9., 1000  Kvak a Žbluňk – dva kamarádi
1. 9., 1600  Marien a Víťa Troníček
1. 9., 2000  Blbec k večeři 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

KOSTEL SVATÉHO BARTOLOMĚJE
26. 8., 1900  Koncert Musica Florea –  
  Dvořákovi učitelé

PIAZZETTA GALERIE
16. 9., 1800  Koncert Bandleader:  
  Lukáš Čejka

DOUBRAVKA
14. 9., 1000  Armádní den na hradě

GALERIE ZAHRADNÍ DŮM
do 24. 8.  Výstava Jiří Reisid:  
  77 ohlédnutí
29. 8. – 5. 10.  Výstava Zdeněk Harazin: Mezi  
  lícem a rubem, vernisáž  
  je 28. 8. v 18:00

ZAHRADNÍ DŮM
1. 10., 1900  Petr Fejk: Jak se dělá zoo

KOLONÁDA
14. 9., 1400  Czech FashionWeek
20.–21. 9.  Jarmark chutí

ZÁMECKÉ NÁMĚSTÍ
6.–7. 9.  Teplický pivní rynek

HVJEZDA
24. 8., 1900  Skok
31. 8., 1900  Hadice Cover Band
7. 9., 1900  Kolostuj
4. 10., 1900  Rockové narozeniny Máca  
  + Jarda Lemmy
12. 10., 2000  Čištění Pulp Fiction  
  na Hvjezdě
24. 10., 1900  Koncert Made in Iron  
  – The Tribute to the Beast
16. 11., 2000  PurpleMania poprvé na Hvjezdě
každé úterý Lepší večery: hraje hudební uskupení  
Do hospody dobrý

KNAK
5. 10., 1930  Jaksi Taksi a Zakázaný  
  ovoce a C4L 

DIVADELNÍ TERASA
28. 8., 1600  Doubravanka

ŠANOVSKÁ MUŠLE
24. 8., 1630  Na poslední chvíli
27. 8., 1630  Furt Funk

SEUMEHO KAPLE
27. 8., 1630  Sváťovo dividlo:  
  Neposlušná kůzlátka
27. 8. – 21. 9.  Výstava Japonské malování 
28. 8., 1800  Přednáška Spojené  
  arabské emiráty
29. 8., 1700  Koncert Tutti Fagotti

3. 9., 1630  Sváťovo dividlo:  
  Povídání o pejskovi a kočičce
4. 9., 1800  Přednáška Šanov:  
  Od bažin k eleganci

DDM
9. 9., 1500  Den otevřených dveří

KRUŠNOHORSKÉ DIVADLO 
10. 9., 1900  Křížem krážem, talkshow bratří  
  Etzlerů
11. 9., 1900  Josef Zíma: 92 let
12. 9., 1900  To nejlepší z muzikálů
16. 9., 1900  Spirituál kvartet
17. 9., 1900  K.Š.E.F.T.
18. 9., 1900  Prodaná nevěsta
23. 9., 1900  Co to píšeš, miláčku
25. 9., 1000  Duch školních lavic
25. 9., 1800  Duch školních lavic
30. 9., 1900  Rozptýlení: Barcarole
2. 10., 830  Čertův švagr
2. 10., 1030  Čertův švagr
7. 10., 1900  Až naprší a uschne
13. 10., 1030  Tomík mezi dinosaury
16. 10., 1900  Polská krev
21. 10., 1900  Zavři oči, Maxi!
22. 10., 830 Karkulka v síti
22. 10., 1030  World od fake
14. 10., 1900  Orchestr Karla Vlacha  
  s Radkou Fišarovou
23. 10., 1900  Bratři Ebenové
30. 10. 1900  Lenka Filipová
19. 11., 1900  Dan Bárta  
  a Illustratosphere: Němá éra Tour
25. 11., 1900  Vánoční strom, koncert  
  písní Karla Svobody
26. 11., 1900  Freddie

VÝSTAVNÍ SÍŇ ŠÁRKA
11.–22. 9. Výstava Hedvábně spolu

MUZEUM
do 30. 8.  Výstava Z Teplic až do světa:  
  Loutkář Harald Schwarz  
  a Hohnštejnský kašpárek
do 8. 9.  Výstava 7 pahorků teplických
do 5. 1. 2025  Výstava Malé světy

BOTANICKÁ ZAHRADA
do 31. 8.  Výstava dřevořezeb
10. 9. – 6. 10.  Výstava plazů 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

20.–21. 9.  Jarmark chutí
28. 9.   Koncert v botance
3. 10.   Asijský průvod
5. 19.   Japonské workshopy
26.–27. 10.  Podzimní tvořivé dny
1. 11.   Strašidelná botanka
9. 11.   Workshop s hedvábím
14. 11.  Přednáška o ptácích
21. 11.  Vernisáž výstavy ZUŠ Teplice
29. 11.  Zahájení adventu v botance
30. 11.  Adventní tvořivé dny
1. 12.   Adventní tvořivé dny

STADION KRUPKA
14 .9., 1000  Mariánské slavnosti

DUBÍ
30. 8. – 1. 9.  Dubské slavnosti

LETNÍ AMFITEÁTR BÍLINA
7. 9., 1300  Bílinské slavnosti  
  aneb Den horníků
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Cestující od září čekají změny 
v jízdních řádech MHD

Teplice – MHD zajišťuje od 
letoška v lázeňském městě 
nový městský dopravní pod-
nik. Plynulý rozjezd nejdříve 
blokoval nefunkční odbavo-
vací systém a také stížnos-
ti cestujících na jízdní řády. 
Nyní městská doprava jezdí 
v prázdninovém režimu a od 
září se vrací jízdní řády, kte-
ré byly v platnosti do konce 
školního roku.
V současnosti ale byly podle 
náměstka primátora Tomáše 

s r p e n  2 0 2 4

Hadvigy zahájeny práce na 
novém linkovém vedení. Ty 
by měly reflektovat na poža-
davky cestujících. „Podnětů 
se sešlo velké množství. Sna-
žíme jich co nejvíce zapraco-
vat,“ vysvětlil Hadviga s tím, 
že kromě nového linkového 
vedení nyní vedení pracuje 
také na chytrých zastávkách 
a probíhá soutěž na nákup 
nových parciálních trolejbu-
sů. Vše by mělo nabíhat bě-
hem příštího roku.  gz

20
24

08
08

INZERCE

Rybí vegetariáni čistí rybník v Zámecké 
Teplice – Amuři dělají svou prá-
ci, jak mají. Horní rybník v Zá-
mecké zahradě vypadá den ode 
dne lépe. Místní rybáři se snaží 
zredukovat zelené vodní rostli-
ny, které plavou na hladině tím, 
že do rybníka vysadili býložra-
vé ryby. „Především amura bílé-
ho, který se živí pouze vodním 
rostlinstvem. Z rybníkářské 
praxe je známo, že tato osádka 
dokáže rostlinstvo likvidovat 
v průběhu několika let,“ říká 
mluvčí města Adina Sedláková 

s tím, že poslední monitoring 
ukazuje kladné výsledky. 

Vodní rostlinstvo do správ-
ně fungujícího systému patří 
a přináší také mnoho výhod, 
jako je čisticí a okysličovací 
schopnost nebo poskytování 
zázemí pro živočichy. „Revi-
talizace rybníka po více než 
30 letech spočívala ve vylepše-
ní technické a funkční stránky. 
Estetická část vyžaduje ještě 
nějaký čas,“ dodala Sedláko-
vá.  gz

Radnice už začala hledat vánoční strom
Teplice – Prázdniny ještě ne-
skončily, ale v lázeňském měs-
tě už jsou adventní přípravy 
v plném proudu. Radnice se 
obrací na veřejnost s prosbou 
o darování vánočního stromu, 
který adventní čas zpříjemní.

„Plánujete v blízké době po-
kácet vzrostlý jehličnatý strom 
a rádi byste ho darovali měs-
tu? Kontaktujte prosím nejpoz-
ději do 10. října vedoucí odbo-
ru životního prostředí Dagmar 
Teuschelovou na e-mailu: te-
uschelova@teplice.cz,“ žádá 
mluvčí města Adina Sedláková 

s tím, že nabízený strom by 
měl být nejméně 11 metrů vy-
soký a pravidelně rostlý.  gz

realcentrum cars s.r.o.

REALCENTRUM Cars s.r.o.
Podhoří 374/2a, 400 10 Ústí nad Labem
Tel.: 472 744 039 | E-mail: kia.prodej@realcentrum.cz | www.kia-usti.cz

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 (WLTP). Kia Stonic: 5,1–6,8 l/100 km, 116–139 g/km. Vyobrazení vozů je pouze ilustrativní a může obsahovat doplňkovou výbavu. 
Pro bližší informace navštivte www.kia-usti.cz

Kia Stonic. 
Akční model SPIN.
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Podvodníci obrali 
Tepličana o 40 tisíc
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Bedřich Smetana

PRODANÁ 
 NEVĚSTA

režie: 
Zbyněk Brabec
dirigent: 
Alim Šach / Milan Kaňák
scéna a kostýmy: 
Josef Jelínek
choreografie: 
Petra Parvoničová

OBNOVENÁ 
PREMIÉRA

12. září 2024 
v 19.00 hodin

www.operabalet.cz
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Skláři zavítali do základních škol

Zástupci řetenické sklárny AGC 
navštívili na konci školního 
roku žáky dvou základních škol 
v Teplicích (ZŠ Metelkovo ná-
městí a ZŠ Bílá cesta). Dětem 
na prvním stupni představili 
vznik sklárny, která letos píše 
již 134. rok své historie, a se-
známili je s výrobou plochého 
skla. Nechyběla ukázka suro-
vin, které tvoří tzv. sklářský 
kmen, ani běžných výrobků 
z plochého skla, jako jsou zr-
cadla, matovaná skla, skla do 
oken a dveří či skleněné obkla-
dy. Velkou zábavu dětem po-
skytl speciální ochranný oděv, 
který používají skláři v hor-
kém provozu. Malí posluchači 
se zájmem vyslechli informace 
o tom, jaké dělá sklárna kroky, 

aby snížila své emise a přispěla 
k ochraně životního prostředí. 
V té souvislosti přišla řeč i na 
ptačí sousedy sídlící na komí-
ně jedné z výrobních linek – na 
kriticky ohrožené sokoly stěho-
vavé. Ti ve výšce druhého ocho-
zu hnízdí již desátým rokem 
a pravidelně zde vyvádí na svět 
své potomky. 

„Zájmem a zvídavostí malých 
žáků jsme byli velmi potěšeni 
a věříme, že jsme jim poskytli 
užitečné informace a že se děti 
dozvěděly řadu nových věcí. 
Těšíme se na další příležitosti, 
kdy budeme moci sdílet naše 
znalosti a zkušenosti s mladou 
generací,“ říká Irena Státníko-
vá, manažerka životního pro-
středí společnosti.  gz

Teplice – Lázeňský sad u Kruš-
nohorského divadla se pře-
jmenoval na Wolframovy sady. 
Dohodli se o tom zastupitelé 
na svém posledním jednání. 
Návrh změny názvu historic-
kého městského parku spočívá 
v jeho novém pojmenování po 
starostovi města Teplic Josefu 
Wolframovi.

„Je tomu přesně 200 let, co 
Josef Wolfram zahájil své půso-
bení ve funkci. A byl to právě 

Josef Wolfram, který svou sprá-
vou města přilákal do Teplic 
mnoho významných lázeň-
ských hostů, o kterých každý 
den čteme v lázeňské uličce. 
Ať už to byli další velcí uměl-
ci, či mocnáři a státníci teh-
dejší doby, všichni přijeli díky 
Wolframově působení. Vděčí-
me mu tak za to, že se mohou 
Teplice pyšnit svou slavnou 
minulostí. Dokonce to byl on, 
kdo položil základy dnešní 

Severočeské filharmonie Tep-
lice, neboť díky jeho úsilí vzni-
kl ve městě lázeňský orchestr, 
předstupeň hudebního tělesa, 
které známe tak dobře dnes,“ 
říká předkladatel návrhu za-
stupitel a ředitel botanické za-
hrady Petr Šíla. Přejmenování 
s sebou podle Šíly nenese žád-
né praktické obtíže, protože 
ve zmíněném prostoru nestojí 
žádné budovy, které by měnily 
adresu.  gz

Teplice – Další druh interne-
tového podvodu řeší tepličtí 
kriminalisté. Na policejní slu-
žebnu se dostavil muž, který 
sdělil, že přišel podvodně o té-
měř 40 tisíc korun. „Na mobil-
ní telefon mu přišlo upozor-
nění z aplikace jeho banky, 
že došlo ke změně designu 
internetového bankovnictví. 
Na odkaz muž kliknul a ote-
vřela se aplikace, která poža-
dovala zadání PIN kódu. Muž 
ho zadal třikrát, ale přesto se 
bankovnictví neotevřelo, a tak 
stránky opustil,“ popisuje pří-
pad policejní mluvčí Ilona 
Gazdošová s tím, že následují-
cí den přišlo muži upozornění 
z banky, že překročil svůj limit 
výběru. 

„Když vstoupil do svého in-
ternetového bankovnictví, 
zjistil, že mu někdo z účtu ve 
čtyřech platbách odčerpal té-
měř 40 tisíc korun,“ dodává po-
licejní mluvčí. Policisté varují 
před zadáváním PIN kódu do 
internetového bankovnictví na 
jiných než ověřených strán-
kách banky. V případě jakých-
koliv pochybností PIN neza-
dávejte a ověřte si vše ve své 
bance.  gz

O senátní křeslo se na Teplicku utká šestice kandidátů
Teplice – Zajímavé bitvy o se-
nátní křeslo se na podzim do-
čkají Teplice. Politické strany 
a hnutí zveřejnily své kandi-
dátky do zářijových senátních 
voleb. Už je i známo, jak kandi-
dáty seřadilo losování.

Na Teplicku bude obhajovat 
svůj post náměstek teplické-
ho primátora Hynek Hanza za 
ODS, který je v horní komo-
ře od roku 2020, kdy nahradil 
zesnulého Jaroslava Kuberu, 
a kterému los přiřadil čís-
lo jedna. Do volebního klání 
zasáhne s dvojkou předseda 
DSSS Tomáš Vandas, kterého 

nominovala koalice Čistý 
a bezpečný kraj. O senátorský 
post se bude s trojkou uchá-
zet také náměstek hejtma-
na a bývalý teplický zastupi-
tel Jiří Řehák, kterého vyšle 
do boje o senátorské křeslo 
politické hnutí SEN 21. Za po-
litické hnutí Správná volba 
se bude se čtyřkou o přízeň 
voličů ucházet bývalý ministr 
dopravy a expert na dopravu 
a energetiku Zdeněk Žák. Mož-
ná překvapivá je kandidatu-
ra hejtmana Ústeckého kraje 
Jana Schillera za politické hnu-
tí ANO a zastupitele Mostu. Do 

boje jde s číslem pět. V bar-
vách ČSSD – Česká suverenita 
sociální demokracie do Senátu 
kandiduje s šestkou i dlouho-
letý starosta Bystřan Ivan Vi-
nický.

Kromě Teplicka budou le-
tos svého senátora v Ústec-
kém kraji vybírat také na Li-
toměřicku a Chomutovsku. 
První kolo senátních voleb se 
koná ve stejném termínu jako 
krajské volby, a to v pátek 
20. a v sobotu 21. září. Případ-
né druhé kolo je naplánováno 
na pátek 27. a sobotu  
28. září.   gz
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Palmy se vrátily na nástupiště 
opraveného teplického nádraží

Trnovany ochromila 
uzavírka kruháku 
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Teplice – Nádražní budovu v lá-
zeňském městě zdobí palmy. 
S myšlenkou zvelebit a po-
zvednout lázeňský život ve 
městě rozmístěním květiná-
čů s palmami přišel ředitel 
místní botanické zahrady Petr 
Šíla. „Nevycházeli jsme z niče-
ho nového, protože již v minu-
losti byly palmy na nástupišti 
teplického nádraží přítomny. 
Avšak z této tradice sešlo a my 
jako botanická zahrada jsme ji 
obnovili,“ říká Petr Šíla. 

Okrasné palmy sice pat-
ří k exotickým rostlinám. Bez 

problémů ale vydrží rozma-
ry počasí. Podle odborníků se 
jedná o palmy druhu trachy-
karpus žíněný. Ty pocházejí ze 
střední a severovýchodní Číny 
a jsou to jedny z mála mrazu-
vzdorných a velmi odolných 
palem. Na zimu se ale budou 
muset schovávat do bezmra-
zé místnosti. Zálivku palem 
zajišťují pracovníci Správy že-
leznic. Zpravidla jednou týdně 
dochází pracovník botanic-
ké zahrady, který zkontrolu-
je, zdali je všechno v pořádku 
a palmy něco nepotřebují.  gz

Teplice – Další uzavírka kompli-
kuje dopravu ve městě. Z dů-
vodu rekonstrukce kanalizace 
na Masarykově třídě v Trnova-
nech došlo na frekventované 
okružní křižovatce Masaryko-
va třída/Modlanská/Přítkov-
ská k dopravním omezením, 
která potrvají až do konce 
srpna. Řidiči se podle radni-
ce musí připravit na to, že do 
konce prázdnin bude uzavřen 
výjezd z okružní křižovatky ve 
směru do centra Teplic. Objíž-
ďka je naplánována z kruhové-
ho objezdu ulicí Přítkovskou, 
Jana Koziny, Stanovou do ulice 
Riegrova.  gz

Výměna lamp omezí 
provoz v centru
Teplice – Až do 29. listopadu po-
čítejte s omezením provozu 
v Krupské uli-
ci. Podle webu 
města se zde re-
konstruuje ve-
řejné osvětlení. 
„Pěší zóna v ulici 
Krupská je po 
dobu prací uza-
vřena z důvodu 
výkopu a také z důvodu záboru 
pro plošinu při výměně stožá-
rů,“ vysvětluje mluvčí města 
Adina Sedláková s tím, že vý-
kop bude také v ulici U Divadla 
a na náměstí Svobody. Uzavír-
ka ulice Krupská bude v pra-
covních dnech v době od 7:00 
do 14:30 hodin.  gz

Renovace kulturáku sníží náklady na energie
Teplice – Rozsáhlá moderniza-
ce vzduchotechniky a parní vý-
měníkové stanice, vybudování 
zdroje chladu, nový systém mě-
ření a regulace i úpravy dalších 
energetických prvků. Tím vším 
prochází teplický Dům kultury, 
který bude mít i nové bateriové 
úložiště. Výsledkem renovace 
bude snížení nákladů na ener-
gie o více než 10 procent. „His-
torie Kulturního domu Teplice 

sahá do 80. let minulého stole-
tí a využívá technologie, které 
jsou z dnešního pohledu nehos-
podárné, provoz stojí zbytečně 
výdaje navíc a nejsme schopni 
zajistit naším návštěvníkům ani 
účinkujícím optimální prostře-
dí. To je hlavní důvod, proč jsme 
se pro modernizaci rozhodli,“ 
vysvětluje ředitel Domu kultury 
Teplice Přemysl Šoba s tím, že 
nová vzduchotechnika, chladicí 

systémy i regulace teplot v míst-
nostech jsou zásadní, aby bylo 
možné návštěvníkům dopřát 
teplotní komfort za jakéhokoliv 
počasí a za přijatelné ceny pro 
město.

Veškeré práce by měly být 
ukončeny do února 2025. Doda-
vatel pak bude až do února 2030 
ručit za to, že náklady na teplo, 
elektřinu a vodu nepřekročí dva 
miliony korun ročně.  gz

Použitý kuchyňský olej můžete odevzdat i na radnici 
Teplice – Olej po grilování nebo 
smažení nepaří do dřezu. Tepli-
čané by ho měli přelít do PET la-
hve a odevzdat v růžové budově 
magistrátu města nebo ve sběr-
ném dvoře.

„Použité oleje a tuky jsou cen-
ným recyklovatelným materi-
álem a podle zákona o odpa-
dech je od roku 2020 povinností 
je třídit. Pokud se totiž likvi-
dují nevhodným způsobem, 

v domácnostech nejčastěji vy-
litím do kuchyňského dřezu, 
dostávají se do kanalizace, kte-
rou ucpávají, poškozují čističky 
a mohou snížit kvalitu vyčištěné 
vody,“ vysvětluje mluvčí města 
Adina Sedláková s tím, že po-
kud jsou ale vytříděny, lze je re-
cyklovat a využívat například 
při výrobě biologických paliv. 
„Uplatňují se i v chemickém, 
gumárenském a dřevařském 

průmyslu, kde představují eko-
logičtější náhražku ropných 
produktů,“ doplňuje Sedláko-
vá. Kromě jedlých olejů můžete 
v budově magistrátu v Krupské 
ulici odevzdat i použité baterie. 
Další sběrná nádoba se nachází 
i v budově magistrátu napro-
ti Domu kultury. Ostatní oleje, 
jako je vyjetý z vozidel, kosme-
tické či masážní oleje, předávej-
te pouze ve sběrném dvoře.  gz

Hledá se kandidát na 
další Cenu města
Teplice – Už jen pár dní může-
te zasílat své návrhy kandidá-
tů na Cenu města. Ocenění se 
uděluje za dílo nebo činnosti, 
které přispěly k šíření dobrého 
jména našeho města.

Od září pak lidé mohou hla-
sovat prostřednictvím ankety 
na webu města, kdo se stane 
vítězem.  gz

Na sídlišti u Božího prstu už také jsou kontejnery pod zemí
Teplice – Kromě prosetických 
Úček najdete další polopod-
zemní kontejnery také v ulici 
Antonína Sochora, před Božím 
prstem. Tyto nové kontejnery 
nahradily původní velkokapacit-
ní kontejner. Podle mluvčí města 
Adiny Sedlákové by měla inves-
tice ve výši bezmála 1,47 milio-
nu korun na místě zajistit lep-
ší údržbu a větší pořádek. Kde 

vyrostou další kontejnerová 
stání pod zemí, zatím jisté není. 
„Konkrétní místo není jednodu-
ché zatím určit, protože musí 

splňovat daná kritéria. Na vět-
šině míst v Teplicích tomu brá-
ní umístěná technická infra-
struktura v podzemí,“ vysvětluje 
mluvčí města a dodává, že svoz 
z těchto kontejnerů je prováděn 
jinou technikou, takzvaným au-
tem s rukou, a proto musí být 
v blízkosti kontejnerového stání 
manipulační prostor, a to jak do 
šířky, tak do výšky.  gz
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V krajských volbách si to rozdá 14 uskupení

Další dvě hřiště prošla rekonstrukcí
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Ústecký kraj – Čtrnáct uskupe-
ní podalo kandidátní listiny do 
podzimních krajských voleb 
v Ústeckém kraji. Před čtyřmi 
lety jich kandidovalo devate-
náct. Řada stran a hnutí se pro 
nadcházející krajské volby spo-
jila.

Pod hlavičkou koalice STAČI-
LO! se spojila KSČM, SOCDEM 
a ČSNS. Lídrem koalice je Old-
řich Bubeníček, který byl kraj-
ským hejtmanem a také staros-
tou Bíliny. Hnutí STAN se spojilo 
s hnutím Zdraví Sport Vzdělání. 

Pod názvem Starostové pro Ús-
tecký kraj je jedničkou na kan-
didátce starosta České Kameni-
ce Jan Papajanovský. Společně 
kandidují i hnutí SPD, Trikolo-
ra a PRO. V čele s poslancem za 
SPD Jaroslavem Foldynou.

Spojence pro kraj povede do 
voleb krajská zastupitelka Ka-
rolina Žákovská. Jde o spoje-
ní lokálního hnutí JsmePRO!, 
TOP 09, Strany zelených, SNK-
-ED a dalších místních uskupe-
ní a nezávislých osobností. Další 
volební koalicí je Lepší sever 

– kandidátka nese název stejno-
jmenného hnutí, které se spoji-
lo s několika dalšími místními 
hnutími. Povede ji mostecký se-
nátor Jan Paparega. Svobodní se 
pak pro volby v Ústeckém kraji 
spojili s hnutím Švýcarská de-
mokracie.

Ostatní strany až na výjimky 
kandidují samostatně. Napří-
klad na kandidátce ODS jsou 
i lidovci – lídrem je první ná-
městek hejtmana a kadaňský 
radní Jiří Kulhánek. Piráty pove-
de do voleb krajský zastupitel 

Teplice – Dvě dětská hřiště v lá-
zeňském městě se před nedáv-
nem dočkala nových herních 
prvků. Konkrétně jde o hřiš-
tě Na Stínadlech a Smetanova 
za desetipatrákem. Na hřištích 
jsou nově moderní herní prvky 
pro větší i nejmenší děti za více 
než 1,5 milionu korun. Malí ná-
vštěvníci si nyní mohou užívat 
například Rocket Roler, koloto-
če, multifunkční domeček nebo 
Talk & Tumble. 

Dětská hřiště využívají stov-
ky dětí a město ta stávající 

Vlaky budou jezdit až do Krupky
Teplicko – Správa železnic ak-
tuálně pracuje na zprovozně-
ní devítikilometrového úseku 
Kozí dráhy vedoucího z Telni-
ce do Krupky. Pokud vše pů-
jde podle plánu, už na podzim 
by se na zmíněný úsek mohly 
vrátit vlaky. Rekonstrukci za 
55,3 milionu provádí Viamont 
Servis. Dráha přiblíží cestující 
k hradu Kyšperk, k lanové drá-
ze na Komáří vížku i k hornikcé 
krajině a štole, která je součás-
tí světového dědictví UNESCO,“ 
řekl Kadlec.

Podle místostarosty Krupky 
Rostislava Kadlece jde o zásad-
ní krok, který pomůže rozvoji 
turismu v regionu. Úsek mezi 
Telnicí a Krupkou se dočká 
opravy ještě letos. Dalším cílem 
je propojení Kozí dráhy a Mol-
davské horské dráhy.  gz

a místostarosta Dubí Vít Rous. 
Lídrem volební kampaně hnutí 
ANO je místopředseda Richard 
Brabec. Nahradil obviněného 
chomutovského primátora Mar-
ka Hrabáče, který byl z hnutí 
vyloučen.

Kandidátní listiny na krajský 
úřad doručilo i hnutí Lepší ži-
vot pro lidi, Hlas Regionů, ČSSD 
– čistý kraj, Přísaha občanské 
hnutí, Demokratická strana ze-
lených – za práva zvířat. Kraj-
ské volby se uskuteční ve dnech 
20. a 21. září.  gz

pravidelně obnovuje nebo bu-
duje nová. Už teď je jasno, kde 
vznikne hřiště další. Podle ná-
městka primátora Hynka Hanzy 
se v současné době připravuje 
projekt na vybudování oploce-
ného dětského hřiště a sportovi-
ště pod ZŠ Plynárenská.  gz
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Proces vyhlášení CHKO Krušné hory se rozjel
Ústecký kraj – Ministerstvo život-
ního prostředí už zahájilo pro-
ces, na jehož konci se Krušné 
hory stanou největší chráně-
nou krajinnou oblastí (CHKO) 
v Česku. „Krušné hory jsou mi-
mořádným fenoménem. Svou 
velikostí, historií a hlavně výji-
mečnou přírodou. Jsou zde na-
příklad rozsáhlé chráněné mo-
křady a rašeliniště, ale i přesto 
celé velké pohoří zůstává je-
diným v České republice, kte-
ré není plošně chráněno, což 
by se nyní mělo změnit,“ uve-
dl ministr životního prostředí 
Petr Hladík. 

Největší CHKO v České republice
Území CHKO Krušné hory 

je navrženo o rozloze zhruba 
1 200 kilometrů čtverečních 
a táhne se od Kraslic až po Pet-
rovice na Ústecku. Oblast bude 
rozdělena do čtyř zón s růz-
ným stupněm ochrany. Už nyní 
je jasné, že půjde o největší 
CHKO v České republice. 

Myšlenka na vyhlášení 
CHKO Krušné hory je stará de-
sítky let. „S nástupem přípravy 
evropské soustavy chráněných 
území Natura 2000 proběhla 
v Krušných horách celoplošná 

revize přírodních hodnot for-
mou biotopového mapování 
a výsledky jen potvrdily výji-
mečnost přírodní oblasti,“ do-
plnilo ministerstvo.

Musí být v souladu  
s rozvojem obcí

Vedení Ústeckého i Karlo-
varského kraje s jejím zříze-
ním souhlasí a vítá ho. Podle 
náměstka ústeckého hejtma-
na Jiřího Kulhánka je nutné 
zdejší unikátní přírodu chránit. 
„Jsme kraj, který byl sužovaný 

ekologickými problémy po celá 
desetiletí minulého století, pro-
to jsme rádi, že se lesy u nás 
daly do pořádku a je zde dnes 
opravdu unikátní příroda. To je 
i důvod, proč vítáme vyhlášení 
CHKO Krušné hory. Samozřej-
mě za předpokladu, že to bude 
v konsensu s rozvojem obcí, 
k čemuž také došlo, a za to Mi-
nisterstvu životního prostředí 
děkujeme,“ řekl Kulhánek.

Běží lhůta na podávání  
připomínek

Obce, kraje a vlastníci ne-
movitostí mají nyní devade-
sátidenní lhůtu pro podává-
ní námitek, které by měly být 
zpracovány do konce roku 
2025. Následně se připraví 
všechny nezbytné materiály, 
jako nařízení vlády o vyhláše-
ní CHKO, hodnocení dopadu 
regulace (RIA) a vyhláška Mi-
nisterstva životního prostře-
dí o vymezení zón CHKO. Vy-
hlášení CHKO Krušné hory se 
předběžně očekává v polovině 
roku 2026.  gz
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Hynek Hanza: Bojuju proti blbcům a škůdcům v politice i životě

8

Nedávno pokřtil teplický senátor 
a náměstek primátora Hynek Hanza knihu, 
jejímž je autorem společně se zesnulým 
primátorem Jaroslavem Kuberou. Zároveň 
také oznámil, že se v nadcházejících volbách 
do horní parlamentní komory znovu popere 
o hlasy obyvatel Teplicka. 

Co vás motivovalo k napsání 
knihy s názvem Věčný boj 
s blbostí?

Bylo to několik impulzů. 
Před čtyřmi lety jsem se stal 
senátorem za Teplicko. Moje 
cesta do této funkce nezačala 
radostnými okamžiky, nýbrž 
smutnou událostí – úmrtím 
dlouholetého primátora 
a senátora Jaroslava Kubery, 
s nímž jsem dlouhé roky úzce 
spolupracoval na teplické 
radnici. Tato kniha je tedy 
inspirovaná touto významnou 
osobností a mými osobními 
zkušenostmi za čtyři roky 
v Senátu. Kniha je jistým 
způsobem výzvou k přemýšlení, 
jak čelit a bojovat proti blbcům 
a škůdcům nejen v politice, ale 
i v každodenním životě.

Také jste oznámil, že budete 
obhajovat senátorské křeslo 
v nadcházejících volbách. 

Proč jste se tak rozhodl?
Práci, kterou jsem začal, 

jsem ještě zdaleka nedokončil. 
Zároveň mám vůli, chuť 
i dostatek energie dál bojovat 
za potřeby našeho regionu, 
který se v určitých oblastech 
neobejde bez pomoci, aby 
mohl využít svůj obrovský 
skrytý potenciál. Můj hlas je 
v Senátu slyšet, což je základní 
podmínka úspěchu. 

Při minulých volbách jste 
řekl, že jste se rozhodl 
kandidovat zejména proto, že 
šlo o uvolněný post právě po 
Jaroslavu Kuberovi. Co vás 
motivuje nejvíce tentokrát?

Když máte nebo děláte 
něco rádi, když vás práce baví 
a dává vám i lidem smysl, tak 
ji prostě chcete dělat dál. Chtít 
je v životě největší motivací, 
energií i motorem k tomu 
něčeho dosáhnout. A utvrzují 

mě v tom i lidé, kteří jsou s mou 
prací pro občany a region 
spokojeni a podporují mě 
v tomto snažení. K mé radosti 
jich stále přibývá…

Myslíte si, že jste za dobu 
svého senátorování dokázal 
lidem na Teplicku, že nejste 
jen náhradník za zesnulého 
Jaroslava Kuberu?

Já osobně věřím, že za 
mnou kus dobré práce určitě 
je. Každopádně odpověď na 
tuhle otázku nám přesně dají 
výsledky senátních voleb na 
konci září. Volby jsou nejlepší 
a nejpravdivější průzkum 
veřejného mínění. 

Špičkoví sportovci říkají, že 
snazší je vyhrát poprvé než, 
pak zlato obhajovat. Platí to 
i o politice a volbách? 

Každý, kdo chce opravdu 
vyhrát, musí pro svou výhru 
udělat maximum, ať je to 
poprvé, nebo podruhé. Každý 
z těch momentů má své výhody 
i nevýhody, ale pokud chcete 
dosáhnout svého, tak se 
i z nevýhod mohou stát výhody. 
Je to jen otázka postoje a vůle. 

Jste dlouholetým členem 
ODS, která je nyní společně 
s dalšími čtyřmi stranami ve 
vládě. Obáváte se toho, že 
přešlapy vlády se propíší do 
podpory voličů na Teplicku?

Samozřejmě, taková 
obava je na místě a určitě 
to u někoho může hrát roli, 
jak se v těchto volbách bude 
rozhodovat. Musíme si přiznat 
otevřeně, že ne všechno se 
této vládě povedlo. A docela 
rád bych v této souvislosti 
připomněl, že jsem mnohokrát 
zaujal zcela jiný postoj než 
vláda, či dokonce vlastní 
strana. Nehlasoval jsem 
například pro konsolidační 
balíček, pandemický zákon, 
Istanbulskou úmluvu. Lidé tak 
mohou porovnávat mé postoje 
i hlasování v různých případech 
s těmi vládními a udělat si 
obrázek sami. Rozdíl mezi 
nutností dělat kompromis mezi 
pěti názory ve vládě a možností 
rozhodovat se v Senátu na 
základě vlastního přesvědčení 
a rozumu je přirozeně velký.

Jsou nějaká rozhodnutí 
pětikoaliční vlády, která vás 
opravdu nadzvedla?

Víte, když chcete najít 
kompromis mezi pěti různými 
názory, tak je dosažený 
výsledek vždy ztrátou pro 

každou z pěti stran. Kompromis 
není shoda, ale nezbytně nutné 
zlo, které nemusí být vždy a ve 
všech aspektech tím nejlepším 
řešením. No a taky se ptáte 
člověka, který nejvíce souzní 
pouze s jedním z pěti, takže 
jsem nadzvednutý poměrně 
pravidelně. Ale politika je 
umění možného a v našem 
poměrném volebním systému 
to vlastně ani jinak nejde.

Některé kroky Fialovy vlády 
ve jménu konsolidace dost 
zkomplikovaly život teplickým 
živnostníkům, energetická 
politika ohrožovala místní 
skláře. Dokázal jste zvednout 
hlas a zastat se jich?

Ano, přesně tohle byl jeden 
z momentů, kdy jsem nemohl 
podpořit konsolidační balíček, 
protože přes veškerou snahu 
a potřebu nutné konsolidace 
veřejných rozpočtů přímo 
zasahoval podniky v mém 
volebním obvodu a ohrožoval 
jejich budoucí fungování, 
ekonomickou stabilitu 
i samotné zaměstnance. 

Konsolidační balíček vyšel 
z dílny vašeho spolustraníka 
ministra financí Zbyňka 
Stanjury. Přesto jste se 
vzepřel?

To rozhodně. Nebudu přece 
jen slepě hlasovat pro něco, 
s čím mám problém, jenom 
proto, že to navrhl spolustraník. 
V Senátu jsem při projednávání 
konsolidačního balíčku 
vystoupil dost hlasitě s tím, že 
stát čím dál víc neřeší sociální 
politiku. Takže ti, kdo plní 
státní kasu a veřejné rozpočty, 
snaží se něco tvořit a rozvíjet 
naši ekonomiku, tak jsou na 
tom v konečném důsledku hůř 
než ti, kdo jen stojí s nataženou 
rukou a pouze přijímají výhody 
od státu. Aniž by sami něco 
odváděli či poskytli jakýkoliv 
přínos. V kontextu s neřešením 
takzvaného obchodu 
s chudobou stát doslova 
vyhazuje neúčelně veřejné 
prostředky, které si musí draze 
půjčit. Bude-li současný vývoj 
v naší ekonomice pokračovat, 
vidím bohužel velké riziko 
pro český průmysl, skláře 
i porcelánky a také výrobu 
izolací u nás na Teplicku, které 
zaměstnávají tisíce lidí.

Na co z toho, co se vám 
v Senátu podařilo prosadit, 
jste hrdý?

Jsem opravdu rád, že Senát 
nedávno schválil významnou 
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novelu trestního zákoníku, 
která přináší zásadní 
změny v oblasti trestných 
činů a znásilnění. Řeší věc 
fakticky, nikoliv teoreticky, 
což mi dává smysl víc než 
neuchopitelné a ideologicky 
nebezpečné proklamace. 
Úspěchem je také úprava 
zákona o pomoci v hmotné 
nouzi, kdy při opakovaném 
páchání závažných přestupků 
lze pachatelům krátit sociální 
dávky. Není totiž možné 
nadále přihlížet tomu, že 
někteří lidé si udělali živobytí 
z čerpání dávek, a přitom se 
za solidaritu odvděčují svému 
okolí opakovaným pácháním 
vážných přestupků. 

A naopak... je něco, co byste 
si za rámeček nedal?

To se nyní nedá říci, protože 
adekvátnost či míra účinnosti 
schválených zákonů se ukáže 
až v čase. Nicméně za žádné 
své hlasování se nestydím. Do 
mého rozhodování významně 
promlouvá moje místní 
zkušenost a problémy, se 
kterými se v Ústeckém kraji 
potýkáme. V jiných koutech 
země je nemají, ale pro nás 
na severu jsou zásadní. Stává 
se tak, že u některých zákonů 
hlasuji jinak než moji kolegové 
ze stejného politického klubu. 
Mně opravdu nikdo nemůže 
vytýkat, že bych byl nějaká 
loutka řízená stranou či vládou. 
Mě řídí jen a pouze zájem 
našich občanů a regionu, 
v němž žijeme.

Co vlastně zdejší region 
podle vás nejvíc pálí a jak by 
senátor mohl pomoci?

Náš region má obrovský 
potenciál. Ale potřebuje, aby 
celostátní politika zohlednila 
socioekonomické aspekty, se 
kterými se tady potýkáme. 
Čtyři roky vytrvale hájím zájmy 
Teplicka a Ústeckého kraje při 
schvalování zákonů a volám po 
větší podpoře pro ekonomicky 
a sociálně zaostávající regiony. 
Hrubý domácí produkt na 
obyvatele u nás stále zásadním 
způsobem neroste. Už přes 15 
let tak zaostáváme za zbytkem 
republiky. Tohle je potřeba 
akutně řešit. Opakovaně jsem 
apeloval na Ministerstvo 
práce a sociálních věcí, aby 
přehodnotilo sociální politiku 
státu. Ve spolupráci s kolegy 
z podvýboru pro regiony 
v transformaci se snažíme 
hledat řešení v ekonomické 
podpoře formou jiného 

nastavení rozpočtového určení 
daní či dalšími finančními 
nástroji, které by náš kraj 
dokázaly nastartovat. Osobně 
jsem jednal s premiérem 
Svobodného státu Sasko 
ohledně přeshraniční 
spolupráce jak na bázi rozvoje 
podnikatelského prostředí, 
tak při hledání nových 
vzdělávacích programů pro 
naši univerzitu či střední školy. 
Využívám všechny příležitosti 
a možnosti, jak posouvat náš 
kraj dopředu, aby jednou byl 
krajem, kde chtějí lidé studovat, 
pracovat a žít. To je můj cíl.

Do minulých senátních voleb 
jste šel s tím, že chcete vnášet 
do politiky selský rozum. Při 
sledování nočních záznamů 
z Parlamentu si nejsem jistá, 
do jaké míry se to podařilo.

Je to dlouhá a náročná cesta, 
ze které neustoupím. Vlastně to 
ani jinak neumím. Nicméně si 

myslím, že má vystoupení jsou 
k daným tématům a zákonům 
jasná a začínají padat na ornou 
půdu. 

Těžba lithia na Cínovci 
způsobila na Teplicku slušný 
poprask. Je pro region 
výhra, že snad už vyšuměly 
plány na to, že se ruda bude 
zpracovávat v Újezdečku?

Tohle téma hýbe Teplickem 
a ani mě nenechává chladným. 
Informací o technologiích, 
místě a způsobu zpracování 
a dopravě hmot je dostupných 
pramálo. Přístup a buldočí 
způsob komunikace skupiny 
ČEZ, respektive Geometu je 
tragický. Právě proto všichni 
máme tolik otázek a obav.

Snažíte se coby senátor nějak 
do těch jednání vstupovat?

Samozřejmě. Účastnil jsem 
se veřejných projednávání, 
jednání s ČEZem, premiérem, 

ministry vlády, starosty 
i saským premiérem. Ze 
své pozice dělám maximum 
možného, aby případná těžba 
lithia nebyla pro Teplicko 
katastrofou, ale přínosem. 

Může být jakákoli těžba 
v regionu, který je z minulosti 
těžbou uhlí postižen, 
výhodná?

Využití lithia je příležitostí. 
Ale je otázkou, zda se dá 
využít tak, aby byla přínosem, 
a ne zátěží. Musíme být 
velmi ostražití, protože naše 
historická paměť a zkušenost 
s těžbou není zrovna pozitivní. 
Zažil jsem to na vlastní kůži 
i plíce. 

V souvislosti s lithiem to 
vypadá, že vyjma těžby 
nerostného bohatství toho 
kraj až tak moc nenabízí?

S tím nesouhlasím. Teplicko 
i celý kraj má obrovský 
potenciál. Jenže abychom ho 
mohli využít, potřebujeme 
pomoc od státu. Mnoho 
desetiletí jsme odevzdávali 
místní zdroje nerostného 
bohatství a elektrické energie 
ve prospěch celé země, ale také 
na úkor místního životního 
prostředí, kvality života lidí 
i sociální situace. To se musí 
změnit.

Jste připravený na to, že vás 
mohou ve volbách porazit 
kandidáti, kteří populisticky 
slibují, že zastaví zdražování 
nebo narovnají důchody?

Když se rozhodnete 
kandidovat ve volbách, tak 
musíte být vnitřně připraven 
nejen na výhru či prohru, ale 
i na předvolební kampaň vašich 
soupeřů. Má kampaň vždy byla, 
je a bude pozitivní a nebude se 
opírat či otírat o jiné kandidáty. 
Jsem přesvědčen, že lidé se umí 
správně rozhodovat a také se 
správně rozhodnou. 

Jste senátorem a k tomu 
také náměstkem teplického 
primátora. Kolik hodin denně 
vlastně spíte?

Někdy čtyři, někdy šest. Ono 
když vás práce baví, tak se 
kolikrát zapomenete a trpí tím 
rodina a vaši blízcí. Snažím se 
však všemu, co dělám, dávat 
dostatek času i pozornosti 
včetně času stráveného s mými 
blízkými. A v neposlední řadě 
mi samozřejmě záleží na tom, 
v jaké budoucnosti budou žít 
naše děti a moji blízcí. I proto 
to dělám.
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Do divadla míří Spirituál kvartet
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Bratři Ebenové představí průřez 
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Teplice – Kapela tří bratří Ebeno-
vých Marka, Kryštofa a Davi-
da a dalších předních českých 
hudebníků, kterými jsou Pavel 
Skála, Jaromír Honzák a Jiří 
Zelenka, zahraje v Krušnohor-
ském divadle 23. října. Těšit se 
můžete na průřez jejich tvorbou 
od prvního alba Malé písně do 
tmy z roku 1984 až po posled-
ní Čas holin z roku 2014, které 
je svým obsahem čím dál tím 

Malé nedorozumění 
s velkými následky
Teplice – Herecký koncert roze-
hraje Lenka Vlasáková, Miro-
slav Etzler, Ladislav Hampl či 
Veronika Svojtková na jevišti 
Krušnohorského divadla 23. září 
ve francouzské komedii Co to 
píšeš, miláčku. Příběh pojedná-
vá o tom, jak manželka slavné-
ho spisovatele se jednoho dne 
z dlouhé chvíle začte do rozpra-
covaného románu svého muže 
a nevěří svým očím. Hrdina ro-
mánu o nemanželském pomě-
ru stárnoucího muže s mladou 
atraktivní dívkou se povážlivě 
podobá samotnému autorovi.  gz

Teplice – Velký sál teplického 
divadla přivítá 16. září Spiri-
tuál kvartet. Skupinu, která 
přímo navazuje na legendární 
první československou folko-
vou kapelu Spirituál kvintet. 
Kontinuitu s tímto souborem, 
významně ovlivňujícím do-
mácí hudební scénu více než 
šedesát let, zaručuje nejen 
návrat k původnímu historic-
kému názvu, ale především 
účast Jiřího Holoubka a Ve-
roniky Součkové, dlouhole-
tých členů Spirituál kvinte-
tu. Své síly spojili se dvěma 

Burešem a kytaristou a zpěvá-
kem Janem Jandou. Vstupen-
ky za 280 a 320 korun jsou již 
v prodeji.  gz

vynikajícími muzikanty, zpě-
vákem, skladatelem, ban-
jistou, hráčem na steel ky-
taru a kontrabas Zbyňkem 

aktuálnější. Vstupenky za 490, 
530 a 560 jsou již v prodeji.  gz

Užijte si to nejlepší  
z muzikálů
Teplice – Jeviště Krušnohorského 
divadla čeká 12. září velkolepý 
koncert muzikálových melodií 
v podání Dana Bárty, Báry Basi-
kové, Evy Burešové nebo Petra 
Ryšavého. Zazní skladby z mu-
zikálů Evita, Hair, Cats, Lví král, 
West Side Story, Johanka z Arku, 
Jesus Christ Superstar a další. 
Doprovází Ota Balage Band a Se-
veročeská filharmonie Teplice. 
Vstupenky za 690, 890 a 990 ko-
run jsou již v prodeji.  gz

Oslavte sto let 
divadla koncertem
Teplice – Lázeňské město čeká 
14. října na hudební událost 
roku. Těšit se můžete na vy-
stoupení Orchestru Karla Vla-
cha, který byl založený svým 
dirigentem v roce 1939 a je 
nejstarším big bandem v Evro-
pě. V Krušnohorském divadle 
zahraje nejznámější světo-
vé i české hity, které zazpívá 
Radka Fišarová.

Vstupenky jsou již v prode-
ji.  gz

Letní akademie proběhla na Střední škole AGC
Teplice 23. srpna 2024 – Střed-
ní škola AGC v Teplicích úspěš-
ně realizovala týdenní letní 
akademii, která se konala od 
19. do 23. srpna 2024 a byla 
zaměřena na žáky třetího roč-
níku oboru Mechanik elekt-
rotechnik se specializací na 
robotiku a automatizaci. Tato 
intenzivní vzdělávací akce na-
bídla žákům příležitost pro-
hloubit své znalosti a prak-
tické dovednosti v klíčových 
oblastech, které jsou nezbyt-
né pro jejich budoucí profesní 
rozvoj.

Program letní akademie byl 
navržen tak, aby žákům po-
skytl pevné základy v oblasti 
robotiky a automatizace, které 
budou dále rozvíjet ve čtvrtém 
ročníku svého studia. Žáci se 
věnovali široké škále odbor-
ných témat, mezi které patřily 
robotika, automatizace, binár-
ní algebra, tvorba logických 
myšlenkových map, práce 
s aplikací Tia Portal a progra-
mování PLC (Programmable 
Logic Controller). Tyto oblasti 
jsou klíčové nejen pro pocho-
pení teoretických základů, ale 
především pro jejich aplikaci 
v reálných průmyslových pod-
mínkách.

Hlavním cílem akademie 
bylo připravit žáky na učivo, 
které je čeká v odborném výcvi-
ku ve vyšším ročníku. Zároveň 
bylo snahou pedagogů poskyt-
nout solidní přípravu na matu-
ritní praktickou zkoušku, která 
představuje významný milník 
na jejich vzdělávací cestě.

Letní akademie však měla 
i širší dopad. Žáci během ní 

získali dovednosti a znalos-
ti, které jsou nezbytné pro 
jejich profesní kariéru v ob-
lasti automatizace a roboti-
ky. „Příprava na vstup na trh 
práce je pro nás prioritou,“ 
uvedl ředitel školy, „protože 
chceme, aby naši absolven-
ti byli nejen dobře teoreticky 
vybaveni, ale především aby 
měli praktické dovednosti, 

které zaměstnavatelé požadu-
jí.“ Důraz na praktickou výuku 
a reálné aplikace technologií 
byl jedním z hlavních pilířů 
akademie. Žáci měli možnost 
pracovat na projektech, které 
simulovaly skutečné průmyslo-
vé úkoly, což jim umožnilo lépe 
porozumět tomu, jak fungují 
systémy robotiky a automati-
zace v praxi.



Skvosty pražského podzemí

Než nastoupíte, rozhlédněte se

VÝPRAVY ZA SKLENĚNÝMI SVĚTY

Metro se stalo neoddělitelnou sou-
částí života v Praze (každý den se pod 
zemí sveze přibližně milion cestují-
cích). Je to však nejenom rychlý a spo-
lehlivý dopravní prostředek, ale také 
rozlehlá galerie, kterou denně pro-
jdou statisíce lidí. Ovšem jen málokdo 
z nich si všimne uměleckých děl, kte-
rá zde může potkat. Rozmanitý je in-
teriér nástupišť či architektonická část 
jednotlivých stanic včetně jejich nad-
zemních částí, které jsou součástí ve-
řejného prostoru. Letos oslavilo praž-
ské metro 50 let od zahájení provozu 
prvního úseku trasy C 9. května 1974. 

Metrem do stanice Střížkov
Dominantou stanice Střížkov je 

unikátní ocelová konstrukce ve tvaru 

dvou zkřížených oblouků nesoucích 
střechu, která umožňuje maximální 
prosklení, a tím i přístup denního svět-
la do prostoru nástupišť. Stanice svým 
tvarem připomíná obrovskou kostru 
velryby či kapku vody. Autorem stav-
by je architekt Patrik Kotas. Pro cestují-
cí byla otevřena v květnu 2008.

Další stavbou, kde se lze setkat 
se skly AGC, je ojedinělý nadzemní 
tubus mezi stanicemi Rajská zahra-
da a  Černý Most (již z  roku 1998) či 
stanice Hradčanská, jejíž vstupy mají 
azurové zabarvení. Od roku 2015, 
kdy na lince A  přibyly nové stanice, 
dominuje prosklená klenutá střecha 
stanici Nemocnice Motol. Vrstvené 
bezpečnostní sklo s  mléčnou fólií 
bylo použito pro výtahovou šachtu 

ve stanici Nádraží Holešovice, vrst-
vená bezpečnostní skla z extra čiré-
ho skla s potiskem můžete potkat ve 

zbrusu nových prosklených výstu-
pech z metra na Náměstí Republiky 
(směrem k Masaryčce).

Praha hlavní nádraží
Začněme nejfrekventovanějším 

vlakovým nádražím v republice. Histo-
rická budova Hlavního nádraží v  Pra-
ze byla postavena v letech 1901–1909 
podle návrhu J. Fanty, J. Marjanka 
a R. Kornfelda. Jedná se o největší se-
cesní nemovitou památku u nás a po 
náročné rekonstrukci fasády a střechy 
se nedávno dočkaly obnovy i  vzácné 
interiéry. Spolu s ocelovou dvoulodní 

halou nad kolejištěm a  novou odba-
vovací halou ze sedmdesátých let jsou 
to neodmyslitelné stavby pražského 
Hlavního nádraží. 

Když nestihnete vlak, hlavu vzhůru
Samotná ocelová hala, která za-

střešuje první čtyři kolejiště, byla po-
stavena již v roce 1905 a bohužel se na 
ni značně podepsal zub času. Rekon-
strukce probíhala od listopadu 2015 
a  hlavní část spočívala především ve 
výměně skleněných světlíků na stře-
še haly. Všechny měněné a  poškoze-
né prvky byly rekonstruovány v soula-
du s původním historickým vzhledem 
a  za přísného dohledu památkové 
péče. Některé rámy světlíků již nešly 
renovovat, a  proto se musely vyrobit 
jejich přesné repliky. Samotná reno-
vace skleněného zastřešení haly pro-
bíhala v letech 2017–2018 a bylo zde 

použito celkem 10  500 m2 skla. Skle-
něné světlíky byly znečištěné od v mi-
nulosti používaných parních lokomo-
tiv nebo také od povětrnostních vlivů. 

V rámci modernizace zasklení haly, 
kde jsou umístěna vlaková nástupiště, 
byl kladen důraz na bezpečnost skel, 
snadnou údržbu a  celkový neměn-
ný vzhled. Z  tohoto důvodu byla in-
stalována vrstvená tepelně zpevněná 
bezpečnostní skla a vrstvená bezpeč-
nostní skla. Tato skla se vzhledově ni-
jak neliší od běžného skla, jsou však 
dostatečně pevná, aby mohla zajistit 
ochranu před úrazem, pády, vloupá-
ním a projevy vandalismu. Plně trans-
parentní ochranu poskytují polyvi-
nylbutyralové (PVB) fólie, které jsou 
vkládány mezi dvě tabule skla a za po-
mocí tlaku a tepla jsou nenávratně při-
chyceny ke sklu. Jejich vlastnosti zaru-
čí, že v případě rozbití zůstanou střepy 

přichyceny k  fólii a  zároveň nedojde 
k roztříštění na ostré úlomky. 

Nádraží s městotvornou funkcí
V roce 2023 vzešel z veřejné archi-

tektonické soutěže na obnovu Hlav-
ního nádraží v  Praze vítězný projekt 
Šťastný Hlavák, z dílny dánského stu-
dia Henning Larsen Architects, který 
zahrnuje revitalizaci Vrchlického sadů, 
novostavbu tramvajové trati se zastáv-
kou a  rekonstrukci nové odbavovací 
haly. Obnova důležitého dopravního 
uzlu má za cíl zvýšit plynulost pohybu 
cestujících, zlepšit návaznost veřejné 
dopravy, zjednodušit orientaci a  vy-
tvořit komfortní místo pro obyvatele 
i cestující. Zatím kolem projektu panu-
je rozruch, neboť do hry vstupuje pů-
vodní odbavovací hala ze 70. let jako 
kulturní památka. Začátek realizace je 
plánován na rok 2028.

Brána do srdce Evropy: Letiště Václava Havla
Hladké (nejen) přistání

Je nejvýznamnějším letištěm 
v  České republice a  druhým největ-
ším ve střední a  východní Evropě. 
Díky své výjimečné lokalitě v samém 
středu Evropy má Letiště Václava Ha-
vla v  Praze potenciál být ještě vý-
znamnějším přestupním leteckým 
uzlem. Předloni oslavilo 85 let své 
existence. 

Pravidelní cestující postřehli, jak 
se v posledních letech proměnil inte-
riér a zázemí pro cestující – spojovací 
chodby, pasové � ltry, příletová hala, 
prostory tzv. prstů vedoucí k jednot-
livým branám, prosklené spojovací 

krčky. Sklo jako snadno udržitelný 
a  odolný materiál našlo své uplat-
nění na obkladech zdí i  přepážek, 
v  transparentní podobě jako zábra-
dlí či izolační zasklení. Jelikož se jed-
ná o  veřejné prostory, je i  v  tomto 
případě nutné zvýšit odolnost pro-
střednictvím dalšího zpracování zá-
kladního skla, a  to procesem lami-
nace, tepelným zpracováním nebo 
obojím, dále použitím bezpečnost-
ní fólie. Od roku 2006 je cestujícím 
k  dispozici Terminál 2, který zajišťu-
je lety v rámci shengenského prosto-
ru. V roce 2018 uvedlo letiště v rám-
ci Terminálu 1 do provozu nový, 

moderní gate A3/A4 a nové stání pro 
dálkové lety. Interiér navrhli britští 
architekti Chapman Taylor. Lakova-
né sklo Lacobel v černé a bílé barvě 
je použito jako obklad stěn. Oblíbe-
ná celoskleněná zábradlí plní správ-
ně svou funkci při použití vrstvené-
ho bezpečnostního skla a  umožňují 
prosvětlení interiéru. Skleněné ob-
klady z  lakovaných skel zkrášlily 

v  rámci modernizace i  Terminál 3, 
který je využíván především pro pri-
vátní lety a  státní návštěvy. V  nad-
cházejících letech čeká pražské le-
tiště významná modernizace, která 
zahrnuje především rozšíření Termi-
nálu 2 a úpravu dráhového systému 
tak, aby i  do budoucna odpovídalo 
těm nejvyšším standardům velkých 
mezinárodních letišť.

Lakované sklo Lacobel, jehož jedna strana je opatřena barevným lakem, po-
skytuje snadno udržovatelnou hladkou plochu. Využití najde zejména jako ob-
klad stěn s minimálním množstvím spár pro snadné čištění. S bezpečnostní fólií 
SAFE+ ho lze použít do vestavěných skříní. Běžné jsou nábytkové aplikace jako 
dvířka a vodorovné plochy. Neobvyklou, avšak praktickou aplikaci představují 
skleněné vnitřní parapety. Dáváte přednost matným povrchům? Lakované sklo 
se zmatněným povrchem Matelac nabízí stejné využití a sametový povrch bez 
otisků v několika trendových barvách. Více na www.agc-yourglass.com. 

V červnu jsme vám představili 
díla sklářů koncernu AGC ve svě-
tových metropolích a výškových 
budovách v Londýně a New Yorku. 
Cestováním se dostáváme blízko 
k dopravním stavbám a budovám. 
Nádraží, letiště, přístavní termi-
nály, autobusové zastávky – velké 
i drobné stavby, v nichž sklo jako 
materiál hraje klíčovou roli.

Ocel a sklo chrání nástupiště Hlavního nádraží v Praze

Skleněné obklady stěn na Letišti Václava Havla
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DĚTI A MLÁDEŽ 5 - 8 LET ÚTERÝ A ČTVRTEK
15.00 – 16.00

NÁBOR

DĚTI A MLÁDEŽ 6 - 14 LET ÚTERÝ A ČTVRTEK
16.00 – 18.00

HLAVNÍ A VEDLEJŠÍ, DÍVČÍ I MUŽSKÉ ROLE 
PĚVECKÁ A TANEČNÍ COMPANY

ROBIN

MUSICAL A DANCE COMPANY .

TOMÁŠ SVOBODA – MUSICAL SCHOOL TEL: 475 210 861,
774 784 840, SVOBODA@DDMUL.CZ

MUSICAL SCHOOL – MUSICAL A DANCE PŘÍPRAVKA

MUSICAL SCHOOL  –  MUSICAL A DANCE COMPANY I.

HOOD
KRÁL ZBOJNÍKŮ

POŘÁDÁ PRO VŠECHNY OD 5 DO 14 LET V RÁMCI PRAVIDELNÉ ZÁJMOVÉ ČINNOSTI
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Pořádá pro všechny od 12 let výše v rámci
pravidelné zájmové činnosti

Hlavní a vedlejší, dívčí i mužské role
pěvecká a taneční company

Hlavní a vedlejší, dívčí i mužské role
pěvecká a taneční company
Pondělí a pátek 16.00 – 19.00 Pondělí a pátek 16.00 – 19.00 

K Ř Í Ž O V K A Tajenka: Čínské přísloví
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Kabáti s fanoušky nazpívali hymnu

s r p e n  2 0 2 4

Edisonka obhájila 
putovní pohár
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Je těžba lithia příležitost pro Ústecký kraj?
Zeptali jsme se krajského místopředsedy a ga-
ranta pro ekologii strany PRO – Právo Respekt 
Odbornost Ing. Lukáše Paty, MBA, na jeho ná-
zor na těžbu lithia v Krušných horách.

Co říkáte Lukáši na těžbu lithia na Cínovci?
Těžba lithia přináší mnohá úskalí, která jsou, 

bohužel, běžnému občanovi zatajována či záměrně 
zkreslena tak, aby vše vypadalo hezky, bez zjev-
ných komplikací. Opak je však pravdou. Těch pro-
blémů při těžbě, dopravě a zpracování je vícero.

Mohl byste ta úskalí nějak specifikovat?
Za prvé je to ekonomické úskalí. Pochyby 

vzbuzuje zapojení australské firmy do firmy Geo-
met. Již v  roce 2017 Hlídač státu varoval před 
spoluprací s  touto firmou. Vlastnická struktura 
firmy není příliš průhledná, obzvlášť když je část 
holdingu na britských Panenských ostrovech. 
Dalším ekonomickým úskalím je cena lithia na 
světových trzích. Ať chceme, či nikoli, cenu lithia 
diktuje Čína, která má nejen velká naleziště, ale 
je také jedničkou na trhu s  elektromobily. Čína 
upouští u svých elektromobilů od lithiových ba-
terií a to se promítá do cen na světových trzích. 
Jen v roce 2023 se cena lithia propadla o 75 % 
a  stále se propadá. Dalším důvodem, proč ne-
těžit na Cínovci, je vydatnost lithia ve vytěžené 
rudě. Vydatnost ve světových nalezištích je 3,9 % 
lithia ve vytěžené rudě. Ložisko na Cínovci má 
řádově nižší vydatnost, která se pohybuje 0,3 % 
lithia v rudě. Je tedy s podivem, že ještě Geomet 
tvrdošíjně trvá na jeho těžbě.

A v neposlední řadě je to úskalí ekologické... 
Těžba negativně ovlivní místo, ve kterém bude 

probíhat. Těžba bude prováděna odstřelem (komo-
rováním), což v začátcích bude negativně ovlivňo-
vat okolí hlukem, prachem a otřesy. Velké nebez-
pečí, které vidím, je narušení minerálních vod, 
jelikož se ložisko nachází na Teplicku. Doprava 
lithné rudy bude realizovaná do obce Újezdeček, 
za pomoci pásového dopravníku. V Újezdečku měl 
být původně zpracovatelský závod a  nyní podle 
nového návrhu se zde bude ruda pouze přesy-
pávat na vlaky a  bude pokračovat do Prunéřova, 
kde se bude chemicky a metalurgicky zpracovávat. 
Ohledně zpracování lithia Geomet mlžil a ne vždy 

mluvil pravdu. Při prvním veřejném projednání tvr-
dilo vedení Geometu, že pro zpracování bude po-
užito jen hydrometalurgického procesu, při dalším 
již připustili použití silných kyselin. Co bude příště? 
Jako ekologa mě napadají velmi nehezké a jedova-
té látky. Necháme se tedy překvapit, s čím přijde 
Geomet příště. 

V místě, kde se bude těžit, bude muset padnout 
pod pilami těžařů 23 ha zalesněných ploch, což je 
v době, kdy naše lesy kosí kůrovcová kalamita, dost 
smutné. Bohužel jsem ve veřejném projednání ni-
kde nezaslechl, že by tuto plochu vysázeli někde 
jinde, když se chtějí chovat ekologicky. Jelikož tím, 
že jsou ekologičtí, se ohánějí v každé druhé větě. 
Úsměvné mi přišlo i prohlášení, že budou využívat 
zelenou energii. Ten, kdo pracoval v důlních pro-
vozech, ví o tom, jak jsou tyto provozy energeticky 
náročné, a využití zelené energie je jen vějička pro 
přesvědčení veřejnosti. Prostě jen budou odebírat 
od poskytovatele dražší energii.

Takže nemáte radost z  toho, že se na Dukle 
v Újezdečku nebude zpracovávat lithium?

Já vlastně ani nevím. Je to jen přemístění pro-
blému se zpracováním jinam. Nicméně je tu přesy-
pávání lithné rudy z pásového dopravníku na vlaky, 
což bude ztěžovat život lidem nadměrným hlukem 
a prachem a to 24/7. Navíc i tento provoz sníží hod-
notu nemovitostí v Újezdečku, kde se plánuje další 
výstavba nových rodinných domů.

Jak se tedy staví strana PRO k těžbě lithia?
Stop těžbě lithia na Cínovci.

Ing. Lukáš Pata, MBA, kandidát koalice SPD, Trikolora a PRO, 
pro krajské volby s předsedou PRO Jindřichem Rajchlem.

INZERCE

Okusila atmosféru nároďáku

Teplický fotbalový klub má no-
vou hymnu, která se na Stína-
dlech poprvé rozezněla před 
utkáním se Spartou. Na svědomí 
ji má populární skupina Kabát, 
jejíž členové jsou velkými fa-
noušky klubu, a někteří z nich 
dokonce v mládí hráli za jeho 
mládežnické týmy. 

Kabáti vdechli nový život fa-
nouškovskému popěvku Nad 
Bouřňákem zakroužilo hej-
no ptáků, který se zpívá již po 

desetiletí. Skupina připravila 
nové aranžmá skladby, Milan 
Špalek pak také text druhé slo-
ky. 

Na samotném nahrávání se 
podílela nejen kompletně skupi-
na Kabát, ale také další hudeb-
níci z Teplic, nechyběl mezi nimi 
ani další velký fanoušek Teplic 
Kamil Střihavka. Hymnu si při 
nahrávání zazpívali také legen-
dy klubu a zástupci fanoušků. 

 FK Teplice

V průběhu školního roku se 
uskutečnil 2. ročník Sportov-
ní ligy základních škol. Vítě-
zem se již podruhé stala druž-
stva starších a mladších žáků 
a žákyň ZŠ Edisonova. Celkem 
11 úspěšných sportovců a ředi-
tele Martina Kokeše z vítězné 
školy přivítal na magsitrátě ná-
městek primátora Hynek Han-
za, který jim předal vítězný pu-
tovní pohár města Teplice. 

 Město Teplice

Třináctiletá Nikita Zíchová 
byla mezi nominovanými ho-
kejistkami, které se zúčastnily 
reprezentačního přípravného 
kempu v Praze. Trénovaly zde 
spolu nejlepší české hráčky vě-
kových kategorií U18 a U16.

Na mladé české hráčky če-
kalo sedm tréninkových jed-
notek na ledě, nechyběla ani 
suchá příprava a protažení. Na 
vše dohlížel i teplický trenér 
Martin Cimrman, který je asis-
tentem reprezentačního výbě-
ru žen do 16 let. Nikita Zíchová 
pravidelně nastupovala v mi-
nulé sezóně za teplické mladší 

žáky A. Její výkonnost neustá-
le roste. V přípravném kempu 
tak měla další příležitost po-
souvat hranice svých hokejo-
vých dovedností. 

 HC Teplice Huskies

Čtyřčata se už rozletí do světa
Stejně jako vloni i letos zare-
gistrovali ornitologové z ALKA 
Wildlife hned jedenáct párů 
kriticky ohroženého soko-
la stěhovavého na komínech 
a chladicích věžích energetiků. 
Jejich monitoring obnáší dění 
kolem sokolích budek v loka-
litách Dětmarovice, Dukova-
ny, Ledvice, Mělník, Počerady, 
Poříčí, Proboštov, Prunéřov, Te-
melín, Třeboradice, Tušimice 
a Trmice od začátku února až 
do konce listopadu. 

Severočeské sokolí páry 
ornitologa Václava Bera-
na nezklamaly. V budkách 

na chladicích věžích v elek-
trárnách Prunéřov a Ledvice 
okroužkoval 2x trojčata, stejně 
tak i na komíně v Teplárně Tr-
mice. Na ochozu komína býva-
lé výtopny v Proboštově přišla 
na svět již tradičně čtyřčata. 
Celkem se tak za dalším so-
kolím dobrodružstvím rozletí 
13 mláďat.  gz
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Muzeum láká na unikátní sbírkuSkláři proti plýtvání
Teplice – Regionální muzeum 
zve na unikátní výstavu téměř 
stovky historických pokojíč-
ků, domečků a obchůdků Jose-
fa a Hany Tošovských doplně-
ných desítkami nejrůznějších 
panenek a dalších postav.

Kolekce začala vznikat již 
koncem 70. let minulého sto-
letí, kdy prvním exponátem 
byl vlastnoručně vyrobený 
domeček pro prvního potom-
ka. Cíleně začali manželé To-
šovští budovat svou sbírku až 
na sklonku 20. století pro své 
vnučky. Postupně se sběratel-
ská vášeň rozhořela natolik, 
že dnes soubor čítá přes sto 
exemplářů a nadále se roz-
růstá.

Domečky a pokojíčky na 
hraní nepředstavují jen zmen-
šený svět dospělých, ale úžas-
ně zachycují a dokumentu-
jí proměny běžných bytových 
i jiných interiérů a způsobů 
života v daném historickém 
období. Vzhledem k vysoké po-
řizovací ceně sloužily obvykle 
několika generacím dětí.

Časové rozpětí sbírky spadá 
do let 1890 až 1980. Kolekce 
představuje zámecké interié-
ry z konce 19. století, pokojíč-
ky dýchající secesní zdobností, 

selské jizby s kachlovými 
kamny, ale i úsporné vybave-
ní domácností ze 40. a 50. let 
20. století. Připomínají též po-
dobu lékáren 19. století, kolo-
niál a cukrárnu let padesátých 
nebo smíšené zboží v 60. le-
tech 20. století. Nechybí ani 
pokojíčky z umělé hmoty, které 
reprezentují léta sedmdesátá.

V roce 2023 byla ve spolu-
práci s muzeem v Děčíně ko-
lekce odborně zpracována, 
zdokumentována a zrestauro-
vána. Pokojíčky, pokud to bylo 
jen trochu možné, byly uvede-
ny do stavu co nejlépe odpo-
vídajícího pravděpodobné pů-
vodní podobě. Unikátní sbírka 
bude k vidění v muzeu až do 
5. ledna.  gz

Teplice – Sklárna AGC Flat Glass 
Czech a její zaměstnanci pod-
pořili spolek SWAP Teplice 
z. s., který pravidelně pořádá 
na Teplicku výměnné festivaly, 
tzv. SWAPy. Právě do nedávné-
ho SWAPu přispěli zaměstnanci 
sklárny darováním svých věcí, 
pro které již neměli doma vyu-
žití. Zástupci závodu AGC Řete-
nice a servisního střediska tuto 
akci podpořili tím, že zprostřed-
kovali sběrné místo pro zaměst-
nance v prostorách společnos-
ti a hromadně věci převezli do 
prostor SWAPu. Celkem na akci 
výměnného festivalu odvezli 

220 kg věcí. Darované věci byly 
rozličné, od oblečení, kabelek 
přes knihy, brusle, dětské hrač-
ky až po květináče a mnoho 
dalšího. Společnost AGC Flat 
Glass Czech rovněž darovala 
částku 20 000 Kč jako příspě-
vek na rekonstrukci a vybave-
ní RE-USE centra v Teplicích. 
Cílem RE-USE centra je změna 
konzumního chování celé spo-
lečnosti tím, že podporují opra-
vy a výměny namísto nákupu 
nových věcí. Podpořte založení 
RE-USE centra svým darem  
i vy. Více na stránkách  
www.swapteplice.cz.  pr
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Zákaz neekologických kotlů je tady
Ústecký kraj – Od začátku září 
už nebude možné topit v ně-
kterých kotlech. Týká se to 
kotlů na tuhá paliva emis-
ní třídy 1 nebo 2 a také kot-
lů, které nemají žádnou třídu 
stanovenou. To platí i pro kot-
le, které byly různě podomác-
ku vyrobené nebo upravené. 
Důvodem je jejich negativ-
ní dopad na čistotu ovzduší. 
Radnice budou kotle kontro-
lovat, hrozí pokuta až 50 tisíc 

korun. Podle celostátního od-
hadu zbývalo v květnu vymě-
nit v zemi ještě 150 tisíc kotlů. 
Na pořízení nových kotlů či 
jiného způsobu vytápění lze 
čerpat dotaci. Podle informace 
z Ministerstva životního pro-
středí v posledních měsících 
pak stoupá o kotlíkové dota-
ce zájem. „Od června 2023 do 
května 2024 si žádost podalo 
4 172 domácností za 626 mili-
onů korun, což je v průměru 

347 žádostí měsíčně. Za po-
slední měsíc si pak požáda-
lo 867 domácností, což je více 
než dvojnásobek průměrné-
ho počtu žádostí. Kotlíkových 
dotací už využilo 130 tisíc ža-
datelů,” řekl ministr životního 
prostředí Petr Hladík. Kotlíko-
vé dotace lze čerpat ještě do 
konce srpna na výměnu kot-
lů první a druhé emisní třídy, 
jejichž platnost skončí právě 
1. září.  gz

Opravy omezí provoz 
Dětského oddělení 
Teplice – Od 26. srpna do 8. září 
dojde k omezení provozu Dět-
ského a dorostového oddělení 
v teplické nemocnici. Důvodem 
jsou opravy a výmalba lůžkové 
části oddělení. „Lůžková část 
bude po celou dobu prací uza-
vřena. Ambulantní část bude 
i nadále v provozu ve všední 
dny v obvyklých ordinačních 
hodinách,“ vysvětluje tisková 
mluvčí Petra Roubíčková. Pří-
padnou hospitalizaci dětských 
pacientů po dobu uzavírky za-
jistí Masarykova nemocnice 
v Ústí nad Labem, Nemocnice 
Most, Nemocnice Litoměřice, 
případně Nemocnice Děčín.  gz

Nohu z plynu,  
na tahu na Ústí
Teplicko – Na hlavním tahu na 
Ústí nad Labem v Soběchle-
bech na silnici I/13 opravu-
je Ředitelství silnic a dálnic 
most. Práce podle silničářů 
probíhají za částečné uzavírky 
s kyvadlovým provozem říze-
ným semafory. Rekonstrukce 
za 1 milion korun bez DPH by 
měla být hotová koncem toho-
to roku.  gz

Novela: Oddlužení se krátí z pěti let na tři roky
Ústecký kraj – Už v září by měla 
začít platit novela insolvenční-
ho zákona. Ta zkrátí dobu od-
dlužení z 5 let na 3 roky. Nově 
nebude nutné splatit alespoň 
30 procent dluhu. Bude ale nut-
né prokázat snahu o splace-
ní jeho nejvyšší možné části. 

Podle manažerky pro sociální 
oblast Charity Česká republi-
ka Ivy Kuchyňkové tato nove-
la umožní návrat do běžného 
života tisícům lidí. O novelu 
insolvenčního zákona nezis-
kové organizace usilují již osm 
let. Novela předpokládá, že tři 

roky by trvalo první oddluže-
ní konkrétního dlužníka. Do 
stejného procesu by pak ne-
směl vstoupit dalších dvanáct 
let místo nynějších deseti. Tří-
letým oddlužením by dlužník 
mohl projít pouze jednou za 
zhruba 24 let.  gz

V muzeu můžete trojrozměrně cestovat časem
Teplice – Přijďte si do teplického 
muzea vyzkoušet cestu časem 
prostřednictvím 3D brýlí. Ocit-
nete se tak na Doubravské hoře, 
kde se vám otevře 360° výhled 

na 7 bodů označujících pahorky, 
z nichž byly kdysi krásné výhle-
dy. Každý z bodů poklepáním od-
halí několik vedut, které zachy-
cují dávnou krásu vyznačených 

míst, ale i jejich současnou po-
dobu a zajímavosti s nimi spo-
jené. Několik vedut je možné si 
virtuálně vymalovat. Vstupné je 
30 korun.  gz

NEDĚLE 1. 9. 2024 
17:00 hodin
AGC Aréna Na Stínadlech

FK TEPLICE
FK MLADÁ BOLESLAV

SOBOTA NEBO NEDĚLE 
21. nebo 22. 9. 2024
AGC Aréna Na Stínadlech

FK TEPLICE
FC BANÍK OSTRAVA



Teplice živě 
září 2024

Všechny kulturní akce jsou zdarma nebo mají zvýhodněné vstupné díky 
podpoře Statutárního města Teplice. Změna programu vyhrazena.

1. 8. - 27. 9. 
pondělí - neděle

venkovní výstava PREZIDENTSKÉ OKAMŽIKY • Pořadatel: Gymnázium, Teplice, 
Čs. dobrovolců 11, p.o. ve spolupráci s ČTK • Info: www.gymtce.cz 
• Místo: venkovní prostor před budovou Gymnázia Teplice

1. 9. / 15.00
neděle 

MALÁ PAŘÍŽ 2024 • Pořadatel: Malá Paříž z.s. 
• Info: www.mala-pariz.cz • Místo: altán u Zahradního domu 

3. 9. / 16.30
úterý

POHÁDKOVÁ PŘEDSTAVENÍ (pro děti od 4 let) • Pořadatel: Regionální knihovna Teplice
• Info: www.knihovna-teplice.cz • Místo: Seumeho kaple

5. 9. / 15.00
čtvrtek 

LEPŠÍ DEN - pouliční hudba na 4 místech v Teplicích • Pořadatel: Malá Paříž z.s. 
• Info: www.mala-pariz.cz; www.teplice.cz; www.facebook.com/zahradnidum
• Místo: centrum města Teplice

6. 9. - 7. 9.
pátek - sobota 

 TEPLICKÝ PIVNÍ RYNEK • Pořadatel: Pivovar Monopol s.r.o. 
• Info: www.pivovarmonopol.cz • Místo: Zámecké náměstí Teplice

8. 9. / 15.00
neděle 

 MALÁ PAŘÍŽ 2024 • Pořadatel: Malá Paříž z.s. 
• Info: www.mala-pariz.cz • Místo: altán u Zahradního domu

10. 9. / 16.30
úterý

POHÁDKOVÁ PŘEDSTAVENÍ (pro děti od 4 let) • Pořadatel: Regionální knihovna Teplice
• Info: www.knihovna-teplice.cz • Místo: Seumeho kaple

14. 9. / 10.00
sobota

ARMÁDNÍ DEN NA HRADĚ DOUBRAVKA • ukázky práce vojáků, techniky a vybavení 
a další aktivity • Pořadatel: AVZO TSČ ČR TEPLICE hrad DOUBRAVKA, p. s. 
• Info: www.hrad-doubravka.cz • Místo: hrad Doubravka

14. 9. / 14.00
sobota 

CZECH FASHION WEEK • Pořadatel: Czech Fashion Week s.r.o. • Info: www.czechfashionweek.eu 
• Místo: kolonáda u Domu kultury • Součástí akce je charitativní módní přehlídka „Krása pomáhá“ 
• Pořadatel: Ing. Lenka Kocmanová Taussigová

15. 9. / 15.00
neděle 

MALÁ PAŘÍŽ 2024 • Pořadatel: Malá Paříž z.s. 
• Info: www.mala-pariz.cz • Místo: altán u Zahradního domu 

20. - 21. 9. / 10.00
pátek - sobota 

JARMARK CHUTÍ (trhy - vaření na pódiu - přednášky - soutěže) • Pořadatel: ALWAC, a.s.
• Info: www.jarmarkchuti.cz • Místo: kolonáda u Domu kultury Teplice

22. 9. / 15.00
neděle 

MALÁ PAŘÍŽ 2024 • Pořadatel: Malá Paříž z.s. 
• Info: www.mala-pariz.cz • Místo: altán u Zahradního domu 

29. 9. / 15.00
neděle

MALÁ PAŘÍŽ 2024 • Pořadatel: Malá Paříž z.s. 
• Info: www.mala-pariz.cz • Místo: altán u Zahradního domu
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